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ÆRF-R-11-11-29 29. november 2011

Referat for ordinært møde i Ældrerådet 
Mandag d. 28-11-2011 kl. 9:15-12:30 

Frederikssund rådhus lokale F2-AF105

Deltager: Lise Lotte Due, Rigmor Nielsen, Ole Klenke, Ruth Rasmussen, Gunner Madsen.

Afbud: Ole Tinghøj, Erik Nielsen, Hanne Vedersø, Christian Heiberg.

Referent: Betina Kjellerup.

Pkt. 1. Orientering fra kommunen.
v/Ældre- og Sundhedschef Birte Sonnenborg Grothe kl. 9:15 -  10:00.

Afbud fra Birte.

Pkt. 2. Godkendelse af dagsorden og referat fra 31-10-2011.
Godkendt uden bemærkninger.

Pkt. 3. Orientering fra formand.
v/ Lise Lotte Due.
Takkekort fra Inge Konig.

Invitation til orienteringsmøde om de nye køreplaner. Invitationen sendes til Christian, som deltager i 
mødet den 5. december 2011.

Der var ingen kommentarer til høringssvarene vedr. udmøntning af budget 2012 -  cafeernes 
åbningstider og kvalitetsstandard for nødkald.

Alle tilstedeværende fik udleveret brev fra Danske Ældreråd, bestyrelses overvejelser og oplæg til 
debat om fremtidig struktur for Danske Ældreråd. Opfordring fra formanden om at læse materialet 
godt igennem til næste møde, da eventuelle synspunkter til materialet skal være sekretariatet i 
hænde senest mandag den 9. januar 2012.

Fællesmøde med Ældre Sagen er udsat til mandag den 27. februar 2012. Lise Lotte har bedt Ældre 
Sagen fremsende oplæg til emner, der ønskes drøftet på mødet.

Lise Lotte har modtaget mail fra Tina Tving Stauning vedrørende fællesmøde med SÆS, hun foreslå 
at mødet afholdes onsdag den 11. januar 2012. Lise Lotte ønsker tilbagemelding fra Ældrerådet 
inden hun afgiver svar til Tina.

Der er modtaget politiske årsskrift 2011 fra Danmarks Apotekerforening og lægemidler i Danmark 
2011 - lægemiddelforbrug og apoteksdrift i Danmark.

Julefrokosten afholdes på Nyvej i Skibby i stedet for Produktionsskolen. Ved bestillingen af 
arrangementet på produktionsskolen var man ikke opmærksom på, at skolen havde lukket. Som 
kompensation herforgives der en gratis middag til Ældrerådet.
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Pkt. 4. Økonomi.

v/ Rigmor Nielsen.
Køresedler afleveres til Rigmor.

Kontingent til Danske Ældreråd for 2012, betales i 2011.

De foreløbige udgifter til det offentligt møde den 17. november 2011 udgør kr. 14,852,65, hertil 
kommer udgifter til lys, servietter og blomster.

Pkt. 5. Møder ældrerådsmedlemmer har deltaget i siden sidst.
På mødet i Nordgruppen blev Danske Ældreråds fremtidige organisering drøftet.
Nordgruppens forslag til tema 2, på Regionsældrerådet dagsorden den 30. november 2011, 
medsendes referatet.

Der blev rejst spørgsmål om brugen af bleer i ældreplejen og der blev besluttet, at alle Ældreråd, 
skal rette henvendelse til de respektive kommuner. Lise Lotte udformer brev vedr. procedure, 
kvalitetsstandard mm. til Frederikssund Kommune.

Lise Lotte fremlagde problematikken omkring pressens henvendelse til Formanden for Ældre Sagen 
Bjarne Hastrup frem for Formanden for Danske Ældreråd Kirsten Feid.

Danske Ældreråd kan ikke få del i satspuljemidlerne.

Der afholdes møde i Regionsældrerådet onsdag den 30. november 2012. kl. 10:00 -  12:45.

Pkt. 6. Evaluering af offentligt møde den 17. november 2011.
Selve arrangementet og forløbet af dagen gik efter planen, der var dog delte meninger om 
underholdningen. En stor ros til Lise Lotte for hendes oplæg om Ældrerådet arbejde.

Rigmor mente, at arrangementet blev for dyrt i forhold til antal deltager, og foreslog at der ved 
fremtidige arrangementer skal være tilmelding.

Pkt. 7. Orientering fra fagudvalg.

Social-, Ældre- og Sundhedsudvalget
Orientering fra Lise Lotte.

Sag nr. 107 Samarbejde med Hillerød, Halsnæs og Allerød om madproduktion
Byrådene i Allerød, Halsnæs, Hillerød og Frederikssund skal godkende 
selskabsdokumenter med henblik på at etablere et fælleskommunalt selskab, hvis 
formål er levering af madservice på ældreområdet.

Sag nr. 108 Frigivelse af anlægsbeløb til modtagekøkkener
Anlægsbevilling på 4,1 mio. kr. til etablering af modtagekøkkener på 
omsorgscentrene.
Modtagekøkkenerne skal være klar til ibrugtagning den 1. april 2012, hvor det 
forventes at selskabet begynder at levere mad til plejecentrene.

Sag nr. 109 Åbningsbalance for § 60 selskab vedrørende hjælpemidler
I forbindelse med etablering af et fælles hjælpemiddeldepot mellem Frederikssund og 
Egedal kommuner i et § 60-selskab pr. 1. januar 2012, skal der udarbejdes en 
åbningsbalance for interessentskabet.

Sag nr. 110 Magtanvendelser
Der er kommet nye regler vedr. alarm og pejlesystemer til demente, derfor er der 
udarbejdet ny instruks vedr. magtanvendelser.
Byrådet besluttede i 2007, at delegere kompetencen til at træffe afgørelser vedr. 
magtanvendelse til områdelederne. Ældre og Sundhed vurderer, at det er 
hensigtsmæssigt at flytte den delegerede kompetence til at træffe afgørelser fra 
områdelederne i plejeboligerne og hjemmeplejen til et egentligt myndighedsniveau. 
Derfor anbefales det at delegerer kompetencen til at træffe afgørelse om 
magtanvendelse til et særligt udvalg, bestående af:
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•  En repræsentant for visitationsafdelingen (Formand)
• En områdeleder fra et plejecenter
• En områdeleder fra hjemmeplejen
• En dementkonsulent

Der udarbejdes en årlig redegørelse som sendes til orientering i Ældrerådet.

Sag nr. 111 Den store rokade, frigivelse af anlægsbeløb
Anlægsbevilling på 4.155.000 kr. til istandsættelse af Østergården og Pavillonen på 
Tolleruphøj, etablering af IT på Østergården og indkøb af loftlifte til 
rehabiliteringspladserne på Tolleruphøj.
Anlægsbevilling på 910.000 kr. til ombygninger på Lundebjerggård.

Sag nr. 112 Den store rokade, status 
Orienteringen tages til efterretning.

Sag nr. 113 Udmøntning af budget 2012, cafeernes åbningstider
Der er modtaget høringssvar fra Ældrerådet, som anbefaler, at cafeen på Nordhøj 
bevares.

Sag nr. 114 Budget og husleje for kommunalt ejede almene boligselskaber på Ældreområdet i 
2012
Renovationsarbejdet på De Tre Ege (rustvand), forventes igangsat i februar 2012.
De økonomiske konsekvenser beregnes ført når arbejdet er udført, og der er optaget 
lån i kommunekredit til beboernes andel.

Sag nr. 115 Ældrerådets vedtægter
Det anbefales, at de reviderede vedtægter godkendes.

Sag nr. 116 Kvalitetsstandard nødkald
Det anbefales, at kvalitetsstandard for bevilling af nødkald til borgere i eget hjem 
godkendes.
Kvalitetsstandarden sendes til høring i Ældrerådet.

Opvækst-og Uddannelsesudvalget
Ingen orientering.

Kultur-, Fritid-og Idrætsudvalget
Ingen orientering.

Teknik-, Miljø, og Erhvervsudvalget
Ingen orientering.

Plan-og Udviklingsudvalget
Ingen orientering.

Pkt. 8. Næste møde og sted.
Mandag den 9. januar 2012 kl. 9:15 i mødelokalet F2-AF105 på Rådhuset.

Pkt. 9. Eventuelt.
Lise Lotte takker for samarbejdet i det forløbene år og ønsker alle en glædelig jul og godt nytår.
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